

## Frequently Asked Questions

*Disclaimer:* Should there be a discrepancy between the content on this page and the CFP Solicitation Document on [buyandsell.gc.ca](http://buyandsell.gc.ca), legal precedent is given to information on [buyandsell.gc.ca](http://buyandsell.gc.ca)

Question	Answer	Reference
Can I submit more than one proposal under a Challenge?	Bidders can submit as many proposals as they wish, however the proposals must stand alone with no interdependencies on their other proposals. Each solution is to be submitted as a separate proposal and be distinctive.	
Under which Challenge should I submit my proposal?	Bidders are responsible for reading the Challenge statements and determining which Challenge best fits their proposed solution.	
What is the performance period of work?	The Contract period is for a maximum performance period of six months from Contract start date.	<i>Part 1.2 — Background — Component 1a</i>
How much funding is available under Component 1a?	Funds are limited to a maximum of \$200,000 (excluding applicable taxes).	<i>Part 1.2 — Background — Component 1a</i>
What are the eligible costs?	Funds can only be used for incremental resourcing costs associated with delivering a proposed solution. Funds can only be used for expenditures that are not amortized. The prices submitted with the proposal must be in accordance with the <a href="#">PWGSC Contract Cost Principles 1031-2</a> . Furthermore, the total amount of profit must not exceed 15 percent (15%) of the total bid price. For academic institutions, prices must be in accordance with <a href="#">10.40 (a) to (i)</a> of the Supply Manual.	<i>Part 3.4.3 — Statement of Work and Cost Proposal</i>  <i>Part 3.5 — Eligible Costs</i>
Who owns the Intellectual Property?	The Bidder must certify that it owns all relevant background Intellectual Property (IP) requisite to proceed with the work as defined in the SOW.  The default position of Canada is to allow contractors to retain the IP rights with a licence granted to Canada for IP rights, which would include the right to use and have used the IP for Canada's activities.	<i>Part 3.6 — Intellectual Property</i>
Can I have access to government resources or materiel?	Canada will not provide government furnished property, including but not limited to access, information, and personnel to enable the Contractor to conduct the Work.	<i>Annex A — SOW &amp; Cost — Part 3.5 — Government Furnished Property (Materiel or Equipment or Information)</i>
What is the Canadian Content requirement?	This procurement is conditionally limited to 50 percent of Canadian content—goods and services. Bidders are to provide a valid Canadian Content certification with the proposal.	<i>Part 5.1.1 — Canadian Content Certification</i>
Which tax rate should I charge?	Bidders are responsible to determine which tax rate to charge.	<a href="#">Canada Revenue Agency — Charge the GST/HST</a>
When will contracts be awarded under a Challenge?	There is currently no schedule or timeline available for Contract awards.	
Can Bidders collaborate with other firms, post-secondary institutions, or agencies to submit a proposal?	Yes, Bidders can collaborate and partner with other entities. Bidders are encouraged to read the reference links for more information.	<a href="#">2003 (2018-05-22) Standard Instructions – Goods or Services – Competitive Requirements and 2040 (2018-06-21) General Conditions – Research and Development</a>

## Foire aux questions

**Avertissement :** En cas de divergence entre le contenu de cette page et le document d'appel de propositions sur [achatsetventes.gc.ca](http://achatsetventes.gc.ca), l'information sur [achatsetventes.gc.ca](http://achatsetventes.gc.ca) prévaut.

Question	Réponse	Référence
<b>Puis-je soumettre plus d'une proposition pour un même défi?</b>	Les soumissionnaires peuvent soumettre autant de propositions qu'ils le souhaitent pour un défi, mais chaque proposition doit être indépendante des autres. Chaque solution doit être soumise en tant que proposition séparée et distincte.	
<b>Pour quel défi devrais-je soumettre ma proposition?</b>	Les soumissionnaires ont la responsabilité de lire les énoncés de défi et de déterminer à quel défi leur proposition convient le mieux.	
<b>Quelle est la période de réalisation des travaux?</b>	La période de réalisation des travaux est d'au plus six mois à partir de la date de début du contrat.	<i>Partie 1.2 — Contexte — Composante 1a</i>
<b>Quel est le montant de l'aide financière disponible dans le cadre de la composante 1a?</b>	Les fonds sont limités à un maximum de 200 000 dollars (taxes applicables en sus).	<i>Partie 1.2 — Contexte — Composante 1a</i>
<b>Quels sont les coûts admissibles?</b>	Les fonds peuvent être utilisés uniquement pour des frais supplémentaires de ressources en lien avec la réalisation d'une solution proposée. Par conséquent, les fonds ne peuvent être utilisés que pour des dépenses non amorties. Tous les prix indiqués dans l'EDT doivent être en dollars canadiens. Les prix soumis avec la proposition doivent respecter la <a href="#">condition 1031-2, Principes des coûts contractuels de TPSGC</a> . En outre, le montant total des bénéfices ne doit pas dépasser 15 pourcent (15%) du prix total de la soumission. Pour les établissements d'enseignement, les prix doivent respecter la section <a href="#">10.40 (a) à (i)</a> du Guide des approvisionnements.	<i>Partie 3.4.3 — Énoncé des travaux et proposition de coûts</i>  <i>Partie 3.5 — Coûts admissibles</i>
<b>Qui a les droits de propriété intellectuelle?</b>	Le soumissionnaire doit attester qu'il détient toute la propriété intellectuelle (PI) requis pour entamer les travaux définis dans l'EDT. La position par défaut du Canada est de permettre aux entrepreneurs de conserver les droits de PI en accordant une licence au Canada à l'égard de ces droits, ce qui inclurait le droit d'utiliser et d'avoir utilisé la PI pour les activités du Canada.	<i>Partie 3.6 — Propriété intellectuelle</i>
<b>Puis-je utiliser les ressources ou le matériel du gouvernement?</b>	Le Canada ne fournira pas de biens meublés par le gouvernement, y compris, mais sans s'y limiter, l'accès, l'information et le personnel pour permettre à l'entrepreneur d'exécuter les travaux.	<i>Annexe A — Énoncé des travaux (EDT) et coûts — Partie 3.5 — Biens fournis par le gouvernement (matériel, équipement ou information)</i>
<b>Quelle est l'exigence de contenu canadien?</b>	Le présent approvisionnement est conditionnellement limité à 50 % de contenu canadien – biens et services. Les soumissionnaires doivent fournir une attestation du contenu canadien avec leur proposition.	<i>Partie 5.1.1 — Attestation de contenu canadien</i>
<b>Quel taux de taxation devrais-je imposer?</b>	Les soumissionnaires ont la responsabilité de déterminer quel taux de taxation imposer.	<a href="#">Agence du revenu du Canada — Facturer la TPS/TVH</a>
<b>Quand les contrats seront-ils attribués pour un défi?</b>	Il n'y a actuellement aucun calendrier ou échéancier pour l'attribution des contrats.	
<b>Les soumissionnaires peuvent-ils collaborer avec d'autres entreprises, des établissements postsecondaires ou des agences pour soumettre une proposition?</b>	Oui, les soumissionnaires peuvent créer des partenariats et collaborer avec d'autres entités. Nous invitons les soumissionnaires à suivre les liens en référence pour plus d'information.	<a href="#">2003 (2018-05-22) Instructions uniformisées - biens ou services - besoins concurrentiels and 2040 (2018-06-21) Conditions générales - recherche et développement</a>